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سرریز شدن فاضلاب ها به زنجانرود و همچنین تجمع زباله 
زمینه آلودگی شدید این رودخانه را فراهم کرده و به گفته 
مســئولان تکمیل نبودن شبکه جمع آوری فاضلاب جنوب 

شهر مشکل عمده زنجانرود است.
به گزارش مهر، زنجان رود کــه در ترکی به »زنگان چایی« 
معروف اســت یکی از شــعب رودخانه قزل اوزن است که 
از شــهر زنجان می گــذرد. این رودخانه بــا طول تقریبی 
۱۲۰ کیلومتر از حدود ســلطانیه سرچشمه می گیرد و به 
رودخانه قزل اوزن سرازیر می شود.این رود که روزگاری آب 
زلال و فراوانی در آن جریان داشــت اکنون به آب باریکه ای 
حامل پســاب های شهری، خانگی و صنعتی تبدیل شده و 
زباله ها حاشیه آن را فرا گرفته است. این رودخانه به واسطه 
وجود چند پل تاریخی از جمله پل میربهاءالدین از مناطق 
گردشــگری زنجان به شــمار می رود اما وجود زباله ها، آب 
کدر و بوی تعفن در فصول گرم ســال کمتر گردشــگری 
را راغــب ماندن در چنین فضایی می کند.همچنین آبیاری 
زمین های باغی و زراعی، به ویژه ســبزیجات و صیفی جات 
حاشیه زنجانرود از دیگر چالش ها است و وجود فاضلاب و 
زباله ها در آن تهدیدی جدی علیه سلامتی مصرف کنندگان 

محسوب می شود.
مدیرکل حفاظت محیط زیســت استان زنجان در خصوص 
وضعیت آلودگی زنجانرود به خبرنگار مهر می گوید: آب های 
ورودی به زنجانرود شــامل ۵ مســیل می شود که از جمله 
آن ها مســیل صدرجهان، مسیل راشــا کاسپین و آب های 
سطحی بخش هایی از شهر که فاضلاب آن ها تکمیل نشده 
اســت، می شــود.محمدرضا یافتیان با بیان اینکه به لحاظ 
کیفی ۳ رده رودخانه ای خوب، متوسط و بد در کشور وجود 
دارد و زنجانرود نیز جز رودخانه های بد است، اظهار می کند: 
عمده مشــکلات مربوط به آب های سطحی و فاضلاب های 
وارد شده از شهر زنجان به این رودخانه است، آلودگی های 
شیمیایی، کشاورزی، سموم به این رودخانه وارد می شود و 

درجه آلودگی رودخانه را بالاتر برده است.
وی با اشــاره به اینکه مشــکل فاضلاب صنعتی بیشتر از 
ســمت یکــی از کارخانه های اطراف ایــن رودخانه بوده و 
عمدتاً به COD و کدورت مربوط می شــود، ابراز می کند: 
محیط زیست به طور جدی پیگیر ساماندهی فاضلاب این 
کارخانه اســت و انتظار می رود تا پایان سال نتایج خوبی به 
دســت بیاید.مدیرکل حفاظت محیط زیست استان زنجان 
بیان می کند: از طریق انتقــال آب تصفیه فاضلابی که در 
این کارخانه احداث شــده، ۳ هزار و ۵۰۰ مترمکعب آب از 
این مســیر تأمین و در استفاده از آب های تازه صرفه جویی 
می شــود، همچنین تمهیداتی اندیشــیده شده تا به شکل 
موقت مشــکل COD آب را حل کنیم و در سال آینده به 

طور جدی چاره اندیشی شود.
وی تکمیل نبودن شــبکه جمع آوری فاضلاب جنوب شهر 
را مشــکل عمده زنجانــرود می خواند و می افزاید: پســاب 
خانه هایــی که به خروجی صدرجهان ســرریز می شــود، 
آلودگی زیادی بــرای این رود به وجود آورده و به وضعیت 

غیرقابل قبولی تبدیل کرده است.یافتیان با اشاره به اینکه 
محیط زیســت در جمع آوری فاضلاب نقشــی ندارد و این 
شبکه باید توســط شرکت آب و فاضلاب ایجاد شود، ادامه 
می دهد: بخش دیگری از مشکلات به جاری شدن آب های 
سطحی از شهر و انباشت زباله مربوط می شود که بوی تعفن 
ایجاد کرده و مکاتباتی با شــهرداری در خصوص پاکسازی 
منطقه انجام شده است.وی با اشاره به اینکه محیط زیست 
به عنوان ناظر، ساماندهی زنجانرود را رها نکرده و توصیه ها 
و راهنمایی ها به دســتگاه های مربوطــه را دنبال می کند، 
می گوید: برای کاهش آلودگی آب زنجانرود در حال حاضر 
امکان احداث تصفیه خانه کلاسیک وجود ندارد؛ چراکه این 
کار بــه زمین زیاد و نگهداری نیــاز دارد.مدیرکل حفاظت 
محیط زیست استان زنجان خاطرنشان می کند: یک شرکت 
دانش بنیان آنالیز مســیل ها را به عهده گرفته و قرار است 
پیشــنهادی مبنی بر احداث تصفیه خانه های کوچک ۱۰۰ 
مترمربعــی و ماژول هایی ارائه دهــد و در صورتی که طرح 
قابل قبول باشــد و تأمین اعتبار از طرف استان انجام شود، 

آن را وارد فاز اجرا کنیم.
وی با اشــاره به اینکه نمی توان در ایــن مورد قول قطعی 
داد و وابســته بــه قابل قبول بودن بحث های فنی اســت، 
یادآور می شود: احداث چنین تصفیه خانه هایی ممکن است 
برای مردم هزینه اضافی دربرداشــته باشد و در صورتی که 
شبکه فاضلاب یک ســاله تکمیل شود، ترجیح بر تکمیل 
شــبکه فاضلاب اســت.یافتیان به ورودی آب های سطحی 
حاصل از پســماندهای شهری به زنجانرود اشاره می کند و 
می گوید: امین آباد، سرچم، پل زنجانرود، رجعین و نیک پی 
ایستگاه هایی هستند که مورد آنالیز قرار گرفتند و بیشترین 
ورودی فاضلاب در محل پل ســید محمد بود که دبی آن 

تقریباً ۵۲ لیتر در ثانیه اســت و اگر شــبکه فاضلاب ایجاد 
شــود، قابلیت مدیریت دارد.معاون محیط زیست طبیعی 
حفاظت محیط زیســت اســتان زنجان نیز نسبت به خطر 
خشــکی زنجانرود هشــدار می دهد و می افزاید: اگر سرریز 
فاضلاب ها نبود ما دیگر رودخانه ای در این منطقه نداشتیم 
و فقط در زمــان بارندگی برف و بــاران آبی در آن جاری 
می شد و لازم است برای احیا و ماندگاری زنجانرود فاضلاب 
را مدیریت و تصفیه کنیم.علی اســدی با اشــاره به اینکه 
اکنون در مرکز و جنوب شهر مشکل بالاآمدگی آب داریم، 
یادآور می شود: دلیل این امر این است که جلوی قنات های 
قدیمی شهر گرفته شده و این قنات ها قبلًا وارد زنجانرود و 
باعث بهبود کیفیت آب می شد.وی با تأکید بر لزوم هدایت 
آب های بالاآمده شهر به رودخانه تصریح می کند: آب هایی 
که از مناطقی مثل خیابان خیام خارج می شود باید از طریق 
پمپ یا لوله گذاری به زنجارود هدایت شــود؛ چراکه انتقال 
آب های ســالم به احیای رودخانه کمک می کند.اســدی با 
اشــاره به اینکه بررسی ها نشان می دهد میزان آلاینده های 
زنجانرود از زنجان به ســمت رجعین کاهش می یابد، ابراز 
می کنــد: رودخانه ها قدرتی به نــام خودپالایی دارند و به 
واســطه تلاطم و اختلاط با هــوا، میکروب های موجود در 
آن ها ترکیبات عالی را تجزیه می کنند و باعث بهبود کیفیت 

آب می شود.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان زنجان با بیان 
اینکه در خصوص معضل زنجانرود یک بار برای همیشه باید 
با مردم رو راســت باشیم، می گوید: در بیان واقعیت یا باید 
برای بهبود شرایط زمان تعیین کنیم و یا اینکه به کل اعلام 
کنیــم که وضعیت زنجانرود بهبود نخواهد یافت و از ما نیز 
انتظاری نداشته باشند.مشهود تقی لو در گفتگو با خبرنگار 

مهر، با اشاره به اینکه بارها جلساتی را در خصوص زنجانرود 
تشکیل داده ایم، می افزاید: متأسفانه افراد و دستگاه هایی که 
در ایــن زمینه ذی نفع و تأثیرگذار بودند، در این جلســات 
حضور نداشتند.معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان 
زنجان با یــادآوری اینکه موضوع بلاتکلیف ماندن وضعیت 
زنجانرود یا فاضلاب رود زنجــان، موضوعی چند فاکتوری 
اســت، ادامه می دهد: در وهله اول خود مردم هســتند که 
همــکاری لازم را در این زمینه ندارند.تقی لو با اشــاره به 
اینکه وظیفه بهداشــت و مرکز بهداشــت استان، نظارت و 
گزارش دهی اســت، می گوید: به همین خاطر نیازمند یک 
بسیج همگانی در این زمینه هستیم؛ چرا که بحث زنجانرود 
که در جنوب شهر واقع شده و موضوع دیگر بحث آلودگی 
سرب و روی است که دو معضل حال حاضر شهر زنجان به 

شمار می رود.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان زنجان می گوید: 
هر چیزی که با سلامت مردم ارتباط داشته باشد، پیگیری 
خواهیم کرد و امیدواریم در خصوص دو موضوع مطرح شده 
نیز به نتایج خوبی دســت یابیم.رئیس شورای شهر زنجان 
نیز در مورد اقدامات شــهرداری برای ساماندهی زنجانرود 
بــه خبرنگار مهر می گوید: آلودگی زنجانرود چند مشــکل 
دارد که مهمترین آن مربوط به فاضلاب اســت و همچنین 
جاری شدن آب های سطحی خیابان ها و کوچه ها نیز جمع 
شده و به زنجانرود ســرریز می شود.مجید ناصحی مقدم با 
اشــاره به اینکه برای ســاماندهی زنجانرود در طرح کلی 
معاونت عمرانی اســتانداری، دستگاه های مختلف از جمله 
آب و فاضلاب و شــهرداری نقش دارنــد، بیان می کند: در 
جمع آوری آب ها به شــکل کانالی که فاضلاب به زنجانرود 
وارد نشود و در نوع تصفیه و جاری شدن آب تصمیم گیری 
می شود.وی ادامه می دهد: در بودجه ۱۴۰۲ که شورا برای 
شهرداری تصویب می کند، در مورد نحوه و میزان مشارکت 
شهرداری برای ساماندهی زنجانرود تصمیم گیری می شود 
و در این امر باید همکاری و همراهی چند نهاد را داشــته 

باشیم.
رئیس شــورای شــهر زنجان با اشــاره به اینکــه یکی از 
سیاست گذاری های شورا، توسعه تفرجگاه های شهری است، 
اظهار می کند: زنجانرود یکی از مکان هایی اســت که باید 
به منطقه تفریحی شــهری تبدیل شود که ابتدا باید بستر 
آن پاکســازی، تمیز و زیباسازی شود.وی با اشاره به اینکه 
یک دهه از طرح مطالعاتی ســاماندهی زنجانرود می گذرد، 
ابراز می کند: برنامه های پایه ای برای کار موجود اســت اما 
با توجه به شرایط زمانی و مکانی می تواند دچار تغییر شود 
و در نهایت باید شــیوه ای اتخاذ شود که به سود شهروندان 
باشد و محیطی سالم داشــته باشند.با این توصیف به نظر 
می رسد باید اقدامی جدی برای مدیریت پساب ها انجام شود 
و اگر قرار باشد برای احیای رودخانه فاضلاب ها به این محل 
ســرریز شوند، باید تصفیه ای روی آن صورت گیرد و توجه 
به بعد گردشگری و تاریخی این منطقه نیز از اهمیت بالایی 

برخوردار است.

تجمع زباله در سایت گردشگری

زنجانرود برسر دوراهی خشک شدن یا آلودگی
برگزاری سمینار مدیریت دانش و استخراج

 درخت دانش در شركت كارون
گروه شهرستانها: سمینار مدیریت دانش و استخراج درخت دانش در شرکت 
بهره برداری نفت و گاز کارون برگزار شد.  به گزارش روابط عمومی شرکت بهره 
برداری نفت و گاز کارون، در ابتداي جلســه امین امیری رئیس سیســتم ها و 
بهره وري شــرکت بهره برداری نفت و گاز کارون در خصوص اهمیت و ضرورت 
پیاده ســازي مدیریت دانش در ســطح شرکت و علیرضا جشــیره نژاد رئیس 
بهره وري و سیستم هاي مدیریتي مناطق نفت خیز جنوب نیز در زمینه استخراج 
درخت دانش و ضرورت مدیریت دانش توضیحاتي ارائه نمودند. مشاورین پروژه 
مدیریت دانش از شرکت نداك گستر ایرانیان، در این نشست سمینار آموزشي 
کارگاه اســتخراج مدیریت دانش را ارائه نمودند.در ادامه این سمینار یک روزه 
مباحثی مانند تعریف مدیریت دانش به عنوان مجموعه اي از فرآیندها براي فهم 
و به کارگیري منبع استراتژیک دانش در سازمان، تبدیل دانش ضمني)پنهان( 
به دانش تصریحي)آشــکار( و اشــتراك گذاري آن از مصادیق مدیریت دانش، 
مفاهیم مدیریت دانش، فرهنگ سازي در خصوص مفاهیم دانش، ثبت و ذخیره 
سازي، اشتراك گذاري و در نهایت خلق دانش در تمام سطوح سازمان به عنوان 
الزامات پیاده ســازي مدیریت دانش، انواع دانش و مزیت های آن برای سازمان 
مطرح گردید.بازدید از واحد بهره برداری شماره ۲ اهواز پایان بخش این سمینار 
و کارگاه آموزشي مدیریت دانش بود که مورد توجه و استقبال مشاورین پروژه 

مدیریت دانش قرار گرفت.

ابزارهای پژوهشی در خدمت رفع چالش ها 
و نیازهای فناورانه مناطق نفتخیز

گروه شهرستانها: در ادامه سلسله جلسات تبیین ابزارهای پژوهشی و قانون 
جهش تولید دانش بنیان )تولید باراول( با هدف رفع مسائل، چالش ها و نیازهای 
فناورانه مدیریت های ستادی و شرکت های تابعه مناطق نفتخیز جنوب، نشست 
تخصصی پژوهش و فناوری با مدیران و کارشناســان شرکت بهره برداری نفت 
و گاز کارون برگزار شــد.به گزارش روابط عمومی شــرکت ملی مناطق نفتخیز 
جنوب،در این نشســت که به میزبانی شــرکت بهره برداری نفت و گاز کارون 
برگزار شــد، رئیس و کارشناســان پژوهش و فناوری و مدیران شرکت کارون 
به بررســی ظرفیت های قانونی تولید بار اول و قراردادهای پژوهشــی در حل 
مسائل و چالش های این شــرکت پرداختند.در این نشست محمد گلستان باغ، 
رئیس پژوهش و فناوری و کارگــروه باراول مناطق نفتخیز جنوب با اعلام این 
خبر که فرآیند گردش کار قراردادهای تولیدبار اول تدوین و به زودی به اطلاع 
کلیه مدیریت ها و شــرکت های بهره بردار خواهد رســید، افزود در نگاه کنونی 
کلیه ظرفیت های تولید بار اول و ابزارهای پژوهشــی در جهت حل مســائل و 
پیشــبرد اهداف سازمان به کار گرفته خواهد شد و امروز با همکاری مدیریت ها 
و شرکت های تابعه شــاهد رفع برخی از چالش های حیاتی تولید از طریق این 
نوع قراردادها می باشــیم که جزئیات آن در آینده اعلام خواهد شــد. ایشــان 
ضمن معرفی ابزارهای پژوهش و فناوری در حوزه تحصیلات تکمیلی، پژوهانه، 
فرصت  مطالعاتی و قراردادهای پژوهشــی با دانشگاه ها،شرکت های دانش بنیان 
و پارك های علــم و فناوری، در خصوص مصوبه تولید بار اول و ویژگی های آن 
و نحــوه انعقاد قرارداد در این حوزه توضیحاتی ارائــه دادند.در ادامه نیز وحید 
زارع، مدیر عملیات و عباس ویســی مدیر فنی شرکت نفت و گاز کارون ضمن 
تقدیر از حضور فعال پژوهش و فناوری و نشست مشترك با متخصصان شرکت 
کارون، اظهار داشتند: صنعت نفت هرچه در مسیر پیشرفت و افزایش تولید قدم 
بردارد با چالش ها و مسائل گسترده تر و جدیدی مواجه می شود که ورود سریع 
و علمی کارگروه های پژوهشــی با اســتفاده از ابزارهای موجود و حمایتی برای 
رفع آن چالش ها بســیار با اهمیت اســت.در این نشست مدیران ارشد شرکت 
بهره برداری نفت و گاز کارون به همراه ســایر اعضای جلســه به تبیین بخشی 
از نیازهای موجود در زمینه های فنی و عملیاتی شــرکت کارون و ســؤالات و 
دیدگاه های خود در خصــوص ماده ۱۰ قانون جهش تولید دانش بنیان )تولید 

بار اول( پرداختند.

مدارس ابتدایی قم امروز هم تعطیل است
با اعلام رســمی مدیریت بحران قم، مدارس ابتدایی قم امروز تعطیل اســت.در 
اطلاعیه مدیریت بحران استان قم که دیروز ۱۱ دی ماه منتشر شده آمده است: 
با تصمیم کمیته اضطرار آلودگی هوا تمام مدارس دوره اول و دوم ابتدایی شهر 
قم امروز نیز به صورت غیر حضــوری فعالیت می کنند.مهدکودك های قم هم 
امروز به علت انباشت آلاینده های هوا تعطیل است.مدارس سایر شهرستان  های 

و بخش های قم به طور عادی فعالیت می کنند.

شناسایی بیش از ۶۰۰ بنای تاریخی 
در رشت، لاهیجان و املش

مدیــرکل میراث فرهنگی گیلان گفت: با پایش میدانی و بررســی های صورت 
پذیرفته از بافت های تاریخی اســتان، تاکنون بیــش از ۶۰۰ بنای تاریخی در 
شهرهای رشت، لاهیجان و املش شناسایی شده است.ولی جهانی در گفت وگو 
با ایسنا، با اشاره به شناسایی بناهای تاریخی متعدد در استان گیلان، اظهار کرد: 
گیلان با احتساب شهرك تاریخی ماسوله دارای هفت شهر با بافت تاریخی است 
که از این میان می توان به شهرهای رشت، بندرانزلی، لاهیجان، لنگرود، رودسر 
و املش اشاره کرد.مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گیلان 
شناسایی بیش از ۶۰۰ بنای تاریخی در شهرهای رشت، لاهیجان و املش را در 
کنار محوطه های تاریخی ارزشمند، گواهی انکارناپذیر بر اهمیت بافت ها دانست 
و بر لزوم بســیج همگانی و فرهنگ سازی به منظور صیانت از مواریث منحصر 
به فرد تاکید کرد.وی ســهم رشت را از این بناهای تاریخی، ۲۴۰ بنا دانست و 
عنوان کرد: به تفکیک ۱۰۸ بنا در محله ساغریسازان، ۳۶ بنا در محله پیربازار، 
۱۸ بنا در محله باقرآباد و ۷۸ بنا در بازار رشت قرار دارد؛ این در حالیست است 
که شــهرهای لاهیجان و املش نیز به ترتیب دارای ۲۶۰ و ۱۱۰ بنای تاریخی 
هستند.جهانی، بررسی و شناسایی آثار تاریخی واجد ارزش را یکی از اولویت های 
اداره کل میراث فرهنگی اســتان دانست و خاطرنشــان کرد: با شناسایی آثار 
تاریخی زمینه صیانت بهتر از میراث فرهنگی فراهم خواهد آمد و در هر صورت 
اداره کل از همراهی و مشــاوره فرهیختگان، جوانان، نخبگان، مسئولان و آحاد 

مردم استقبال می کند.

8۰ درصد ماشین آلات راهداری اردبیل 
فرسوده هستند

نماینده اردبیل در شــورای عالی استان ها با بیان اینکه ۸۰ درصد ماشین آلات 
راهداری اردبیل فرســوده هستند، گفت: در اســتانی که نیمی از سال را درگیر 
بارندگی است امکانات راهداری وجود ندارد.ناصر نعمتی در گفت و گو با خبرنگار 
ایلنا در این باره اظهار داشــت: سال گذشته برف زیادی در استان اردبیل بارید 
و تمامی راه های ارتباطی ها را مســدود کرد و روستاهایی داشتیم که حدودا ۱۰ 
روز  راه ارتباطی شان مســدود شد و از طریق بالگرد به آنها امدادرسانی شد و 
اگر کمک های امدادی نبود فاجعه انســانی بدی در استان رخ می داد.وی افزود: 
راه پارس آباد مغان به مشکین شهر در منطقه برران به جاده مرگ معروف است، 
چرا که مطالبه پیمانکار نیمه کاره رها شده و کسی جواب گوی مطالبه وی نیست 
و تاکنون اعتباری هم برای بازسازی این راه تزریق نشده است. هر هفته در این 
مسیر تصادفات مرگ باری رخ می دهد که هفته گذشته نیز هفت نفر در تصادفی 
در همین جاده جان باختند. عضو شورای عالی استان ها با اشاره به اینکه در هر 
شهرســتان اردبیل به یک گریدر برای بازگشایی راه ها نیاز است، افزود: بیش از 
۸۰ درصد ماشین آلات راهداری استان فرسوده و از کار افتاده اند و در جلسه ای 
که چند روز پیش با مدیر کل راهداری اســتان برگزار شد خودشان این آمار را 
اعلام کردند  که هر چه قدر هم هزینه می کنیم  درست نمی شوند و باید نوسازی 
شوند.وی گفت: این مشکلات در اســتان با آغاز فصل سرما شروع می شود که 
باید مسئولان به آن توجه ویزه ای داشته باشند. برفی که در همه این گردنه ها 
می آید و به خصوص در صائین تردد را به شــدت با مشکل مواجه می کنند. در 
شهرســتان نیر درخواست ۲ دستگاه گریدر و یک دستگاه لودر برای بازگشایی 
راه های ۱۰۱ روستا  کردیم اما هنوز خبری نشده است.نماینده اردبیل در شورای 
عالی اســتان ها ادامه داد: از ۱۰ روز پیش بارش برف در این منطقه آغاز شده و 
حدودا تا ۳ ماه دیگه ما مشــکلات زیادی را به دلیل بارش برف در این منطقه 
خواهیم داشت. برای زیر ساخت جاده های چهار شهرستان نیر، نمین، سرعین 
و اردبیل امسال اقدامات خوبی صورت گرفت و در حد نیاز هم زیر سازی و هم 
آسفالت ریزی شدند. نعمتی افزود: در برف و کولاك زمستان هیچگونه امکانات  

و ماشین آلاتی در شهرستان نیر وجود ندارد. 

اخبار کوتاه

عضو شورای شهر اصفهان گفت: دوستان در خصوص طرح 
جمع آوری زباله پاســخگو نیستند، نمی گوییم طرحی که 
شــروع شده نباید اجرا شود اما شــیوه اجرای آن باید حل 
شــود.به گزارش خبرنگار مهر، مجید نادرالاصلی در جلسه 
شورای شهر با اشاره به مشکل ترافیک در سطح شهر اظهار 
کــرد: معاون حمل و نقل و ترافیک شــهرداری اصفهان با 
حضور در صحن علنی شورا، اقداماتی که برای روان سازی 

ترافیک انجام داده است صحبت کند.وی با بیان اینکه کنترل 
ترافیک رها شــده و حوزه حمل و نقل و پلیس راهور برای 
این موضوع برنامه ای ندارند، افزود: به نظر می رسد مقداری 
نیز قوانین راهنمایی و رانندگی لوث می شود و برخی نسبت 
به آن بی توجه هســتند. بنابراین هــم در حوزه انتظامی و 
برخورد با خاطیان و هم در حوزه فرهنگ باید کار جدی در 
این خصوص صورت دهیم.عضو شورای اسلامی شهر اصفهان 

در خصوص نظافت شهر، گفت: دوستان در خصوص طرح 
جمع آوری زباله پاســخگو نیستند، نمی گوییم طرحی که 
شــروع شده نباید اجرا شود اما شــیوه اجرای آن باید حل 
شود.وی با بیان اینکه مســئله آب اصفهان نیازمند اجماع 
اســت، گفت: امروز در کشــور از اینکه متولیان استان نظر 
واحد در خصوص آب ندارند نهایت حســن اســتفاده علیه 
اصفهان شده است. هرجا صحبت کنیم می گویند شما بروید 

و نظر خود را یکی کرده و سپس صحبت کنید.نادرالاصلی 
بیان کرد: از ورود هرگونه آبی که مشکل آب، شرب، محیط 
زیست و اشتغال و کشاورز اصفهان را حل کند و سبب زنده 
ماندن زاینده رود شــود دفاع می کنیم. فقط نباید بر پروژه 
بهشت آباد اصرار داشت، در جنوب استان نیز موقعیت هایی 
برای حل مشــکلات آب وجود دارد و شورای شهر توانایی 

پیگیری این موضوعات را دارد.

درحالــی که فروش پیاز در برخی از بازارهای درون و برون 
شهری یاسوج مرکز اســتان کهگیلویه و بویراحمد و جند 
شــهر دیگر این استان به شدت روبه افزایش بوده و بسمت 
قیمت دلار در پیش اســت، رئیس اداره اتحادیه میوه و تره 
بار این شــهر، هرگونه افزایش قیمــت پیاز را تخلف محرز 
می داند و معتقدســت قیمت میوه ها در بازارهای این شهر 
مناسب است.به گزارش ایلنا از یاسوج، بازار میوه و تره بار به 
علاوه مغازه های میوه فروشی و ماشین های دوره گرد فروش 
میــوه جات و صیفی جات هم اکنون در یک تلاطم قیمتی 
قرار دارند.از پلیس راه یاســوج -شیراز تا میدان میوه و تره 
بار تلخسرو، بازارهای داخلی شهر تا ماشین های دوره گرد 
فروشــنده میوه جات و صیفی جات در محدوده محورهای 
فرودگاه - مادوان و پلیس راه یاســوج - اصفهان، قیمت ها 

دارای اختلاف های معنادار بوده و این روزها شــاهد رقابت 
بین افزایش قیمت دلار و قیمت پیاز است.به هر فروشنده 
ای کــه مراجعه می کنی و از او می پرُســی چرا قیمت پیاز 
اینگونه افزایــش یافته؟ با لبخندی معنــادار می گوید که 
قیمت دلار هم افزایش پیدا کرده و ما پیاز را براساس قیمت 

دلار خریداری می کنیم.
خانم خانه داری که خود را نســرین می نامد و شــوهرش 
کارگر ســاختمانی بــا دو فرزنــد و مســتاجر در یکی از 
روستاهای حاشــیه ای یاسوج است، به ایلنا گفت که توان 
خرید یــک کیلو پیاز را هم دیگر ندارد و اصلا کســی هم  

پیدا نمی شــود تا بر این آشفته بازار  نظارت و کنترل کند.
جوان حدود ۳۰ ســاله ای که نامش احمد است هم به ایلنا 
در یاســوج گفت که با این روند باید خوردن پیاز را هم به 
آرزوهای مان اضافه کنیم.درحالی که شهروندان یاسوجی از 
افزایش سرسام آور قیمت پیاز به شدت نگرانند و از رقابت 
پیاز و دلار با هم خبر می دهند اما رئیس اتحادیه میوه و تره 
بار این شهر با رد قیمت خرید ۴۰ هزار تومانی پیاز توسط 
مشتریان، اظهارداشت: قیمت هر کیلوگرم پیاز قرمز درجه 
یک ۲۶ هزار تومان، ســفید ۲۳ هزار تومان و زرد ۲۲ هزار 

تومان است.

 مهدی رضایی  در گفت و گو با ایلنا از یاسوج گفت: فروش 
این محصول با قیمت بالاتر تخلف و طبق قانون با مُتخلفان 
در این زمینه برخورد می شود.رئیس اتحادیه میوه و تره بار 
شهر یاسوج با اعلام رضایت خود از قیمت انواع میوه جات 
در این شــهر، از افزایش قیمت موز خبرداد و خاطرنشــان 
کرد: هــم اکنون بیش از ۱۰۰ واحد صنفــی دارای پروانه 
و فعال در شــهر یاســوج وجود دارد و البته بیش از ۵۰۰ 
واحد دســتفروش، کپری و فاقد پروانــه هم در این بخش 
فعالیت دارند.رضایی تاکیدکرد فروش پیاز با قیمتی بالاتر از 
قیمت اعلام شده در بازار تخلف بوده و خریداران در صورت 
مشاهده این افزایش قیمت، نهادهای نظارتی اتاق اصناف، 
سازمان جهاد کشــاورزی و اداره کل تعزیرات حکومتی را 

اطلاع بدهند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی مازندران با اشاره 
به افزایش۱۰ درصدی موارد سرپایی مبتلایان 
به کرونا نسبت به هفته قبل از فعالیت مجدد 
ستاد مقابله با کرونا در دانشگاه علوم پزشکی 

مازندران خبــر داد.به گزارش ایســنا، فرهاد 
غلامی در جلســه ستاد دانشــگاهی مقابله با 
کرونا با اشــاره به افزایــش۱۰ درصدی موارد 
ســرپایی مبتلایان به کرونا نســبت به هفته 

قبل از فعالیت مجدد ســتاد مقابله با کرونا در 
دانشگاه علوم پزشکی مازندران خبر داد. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی مازندران با اعلام 
احتمال ورود به پیک هشتم نسبت به، به صدا 
درآمدن زنگ خطر پیک هشتم کرونا هشدار 
داد و گفت: مردم باید هوشــیار باشــند زیرا 

سوش جدید بسیار مسری است. 
این مســئول با بیان اینکه در موارد بستری و 
فوتی بیماران کرونایی در مراکز درمانی استان 
تغییری ایجاد نشده است، اظهار کرد: بیش از 
۸ درصــد تســت PCR در هفته اول دی ماه 

مثبت شده است. 
رئیــس دانشــگاه علوم پزشــکی مازندران از 
آمادگی مراکز درمانی برای شــرایط احتمالی 
گســترش بیماری و تامین داروهای مورد نیاز 
خبــر داد و افــزود: به همه مراکــز درمانی و 

بهداشتی اعلام شد آمادگی لازم برای پذیرش 
بیمار و ارائه خدمات درمانی داشــته باشــند. 
غلامی تصریح کرد: تیم ســیار واکسیناسیون 
برای ادارات یا مراکــزی که ۲۵ نفر متقاضی 
تزریق واکسن باشد حضور خواهند داشت. وی 
با اظهار اینکه شــایع ترین علائم سوش جدید 
کرونا ابتدا گلودرد، بعد تب و نهایتا عرق شبانه 
اســت، ادامه داد: کسانی که ســه دُز واکسن 
دریافت کردند شدت بیماری کمتر خواهد بود.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی مازندران با اعلام 
اینکه پیشگیری بهتر از درمان است از ماسک 
به عنوان مهم ترین راه پیشگیری در مقابل هر 
نوع سوش کرونا یاد کرد و از مردم خواست تا 

ماسک بزنند.
غلامی تاکیــد کــرد: رعایت فاصلــه گذاری 
اجتماعــی و اســتفاده از ماســک در اماکن 

بســته و پــر ازدحــام به ویژه در مــدارس و 
دانشگاه ها، بســیار مهم است. وی با تاکید بر 
اینکه واکسیناســیون بیش از ۶ ماه از آخرین 
تزریق انجام شــود، تصریح کــرد: در تزریق 
واکســن کرونا هرگونه تعلــل و کوتاهی مایه 
پشیمانی است و بهترین واکسن همچنان در 

دسترس ترین واکسن است.
رئیــس دانشــگاه علــوم پزشــکی مازندران 
همچنین، یادآور شــد: تزریق واکسیناسیون 
مجدد برای افراد بالای ۱۸ ســال که بیش از 
۶ ماه از آخرین نوبت تزریق واکســن گذشته 
باشــد، توصیه می شــود.غلامی از دانشجویان 
دانشــگاه علوم پزشــکی مازندران خواست تا 
برای حضور در جلســه امتحان کارت واکسن 
داشته باشند و از آخرین دوز تزریقی نیز نباید 

بیش از ۶ ماه گذشته باشد.

رئیس اداره نظارت و بازرســی جهاد کشاورزی 
شهرســتان مشــهد گفت: طی رصد و پایش 
و بر اساس گزارشــات مردمی به پایگاه شهید 
امانــی و پیگیــری شــکایت واصله توســط 
همکاران گشــت های اداره نظارت و بازرســی 
جهاد کشــاورزی مشهد، تخلف عرضه نان غیر 
از مصرف خانوار یک واحد صنفی در محدوده 
بلوار رسالت کشف شد.علی اکبر نصری سرآسیا 
با اعلام این خبر اظهار کرد: متاسفانه فردی با 
خودرو به نانوایی ها در منطقه میثم مراجعه و با 
خرید حجم بالای نان از نوع تافتون و لواش آنها 
را به واحد مورد اشــاره انتقال و پس از خشک 
کردن نان  آنرا به دامداران به عنوان خوراك دام 

به فروش می رساند. 
طی هماهنگی با کلانتــری منطقه، فرد مورد 

اشــاره به کلانتری جهت طــی مراحل قانونی 
تحویل داده شد.  وی افزود: ضمن اینکه میزان 
پخت واحدها توســط ســامانه نانینو بررسی 
نانوایی هایی  می شود، بررســی ها در خصوص 
که عرضه خارج از شبکه داشته اند، ادامه دارد. 
به  محض محرز شدن موضوع گزارش بازرسی 
در خصوص عرضه خارج از شبکه نان تنظیم و 
به مراجع قضایی ارسال می گردد.  رئیس اداره 
نظارت و بازرســی جهاد کشاورزی شهرستان 
مشهد خاطرنشــان کرد: متصدیان نانوایی در 
جریان باشــند با توجه به تذکرات داده شــده 
از طریق اتحادیه مربوطــه به طرق مختلف و 
همچنین بازرسان اداره نظارت و بازرسی جهاد، 
عرضه هر گونه نــان با حجم بالا، عرضه خارج 
از شــبکه نان منظور شده است و با متصدیان 

برخــورد و به فراخور آن ســهمیه آرد از واحد 
صنفی کســر می گردد.نصری سرآســیا افزود: 
هرگونه عرضه نان به  غیــر از مصرف خانوار از 
جمله نان صلواتی، نذری، هیئات، موسسه ها و... 
فقط از طریق حواله صادره از طریق فرمانداری، 
جهاد کشاورزی و اتحادیه مربوطه امکان پذیر 
اســت، ضمن اینکه کلیه حواله ها باید به اداره 
نظارت و بازرســی مدیریت جهاد کشــاورزی 
مشهد ارائه گردد.نصری سرآسیا از همشهریان 
که احساس مســئولیت در قبال توزیع کالای 
یارانه ای مثل نان درخواست می شود تا ناظرین 
اداره نظارت و بازرسی را نسبت به موارد دیده 
شــده از جمله حمل آرد، انباشت نان با حجم 
بالا و...به منظور جلو گیری از ســوء اســتفاده 
افراد سودجو، مطلع ســازند.به گزارش روابط 

عمومی جهاد کشاورزی شهرستان مشهد، وی 
گرامی می توانند  کرد: شــهروندان  خاطرنشان 
خبرهای خود را در خصــوص هرگونه تخلف 
در خصــوص محصولات کشــاورزی از جمله 

تقلب، احتکار، گرانفروشی، کم فروشی، عرضه 
خارج ازشبکه آرد و نان و... را با شماره پیامک 
۳۰۰۰۷۶۵۵۵۵ اعلام نمایند تا در اسرع وقت 

رسیدگی و نتیجه متعاقبا اعلام گردد.

وضعیت حمل زباله در شهر اصفهان مناسب نیست

رقابت پیاز و دلار در كهگیلویه و بویر احمد

زنگ خطر پیک هشتم كرونا در مازندران به صدا درآمد

رئیس اداره نظارت و بازرسی جهاد كشاورزی شهرستان مشهد خبر داد

كشف تخلف عرضه نان در مشهد


